



**ENGLISH**

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

The next Online Science Café meeting will be held on [Tuesday 26<sup>th</sup> November at 20:00 \(Cyprus time, UT+2\)](#). We will have a very special guest this month, [Ms. Emilia Nicolaidou](#) (BSc (Hons) Optometry & Visual Science, MSc Psychology, Diploma In Modern Applied Psychology, Internationally Accredited Life Coach). Furthermore, find out about the latest **news and events for December**. All Science Café meetings are **free** of charge and everyone can join. Get your **free** Zoom Codes [here](#).

In December, we have an excellent opportunity to observe the very bright Venus, Jupiter the king of the planets, Saturn with its rings and the beautiful Moon. The 2024 December solstice takes place on December 21, at 11:21 (UT+2). It marks the Northern Hemisphere's shortest day (first day of winter) and Southern Hemisphere's longest day (first day of summer).

Our organization will participate in the [Christmas Village "The Village of Angels" in Kiti](#). We will hold three STEAM workshops on the 7<sup>th</sup>, 15<sup>th</sup> and 26<sup>th</sup> of December. Public will have free entrance to these [events](#).

Follow this link to check our [Christmas Season Program](#) at our premises in Kiti. Do not forget to book early and buy your tickets online from our [gift shop](#).

Book your [private programs](#) for December. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and fossils and space exhibits. Observe with professional telescopes the gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek language.

The astronomy course for beginners "[Read the Sky](#)" especially designed for amateur astronomers and beginners will be available from 5<sup>th</sup> December. The sessions will take place every Thursday and will last for 4 weeks. A certificate will be awarded upon the completion of the course. Tickets are available for [adults](#) and [students](#).

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

We wish you all a wonderful and magical Christmas Season!

**Join our spacewalk...**

Best regards,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu)

E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>





ПО-РУССКИ

Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР)

Следующая встреча [онлайн научное кафе](#) состоится во вторник 26 ноября в 20:00 (по кипрскому времени, UT+2). В этом месяце у нас будет особенный гость — [г-жа Эмилия Николаиду](#) (бакалавр наук (с отличием) по оптометрии и визуальным наукам, магистр психологии, диплом по современной прикладной психологии, международный аккредитованный жизненный наставник). Кроме того, узнайте о **последних новостях и событиях декабря**. Все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. [Приглашаются все желающие](#). Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и Обсерватории Китиона.

В декабре у нас есть прекрасная возможность наблюдать очень яркую Венеру, Юпитер, царя планет, Сатурн с его кольцами и прекрасную Луну. Солнцестояние 2024 года произойдет 21 декабря в 11:21 (UT+2). Это самый короткий день в северном полушарии (первый день зимы) и самый длинный день в южном (первый день лета).

Наша организация участвует в празднике Рождественской деревни [«Деревня ангелов»](#) в Кити. Мы проведем три STEAM-мастерских для детей 7, 15 и 26 декабря. Вход на эти [мероприятия](#) для публики будет свободным.

Перейдите по этой ссылке, чтобы ознакомиться с [нашей рождественской программой](#) в нашем помещении в Кити. Не забудьте забронировать билеты заранее и купить их [онлайн в нашем магазине подарков](#).

До конца года можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой коллекции геологии, окаменелостей Кипра, Земли и даже коллекции монет на астрономическую тематику и экспоната с Луны, и, конечно же, наблюдения в большие телескопы Обсерватории Юпитера, Сатурна и других жемчужин звёздного неба.

Астрономический цикл для начинающих [«Читай небо»](#) разработан так, чтобы любитель астрономии без начальной подготовки смог научиться находить на небе любое светило. Цикл начинается 5 декабря. Билеты доступны для [взрослых](#) и [студентов](#).

Если вы хотите организовать мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Желаем вам всем чудесного и волшебного рождественского сезона!

[Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...](#)

С наилучшими пожеланиями,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu)

E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)

FACEBOOK: <https://www.facebook.com/KITIONPLANETARIUMOBSERVATORY>

